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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem az őrségiek szempontjai érvényesülnek az 
Őrségben?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Ahogy arra kampányom során is ígéretet tettem, az Őrség hangja és szószólója is szeretnék lenni.
Az utóbbi időszakban ismételten több kritikai hangvételű megkeresés érkezett hozzám, melyeknek
célkeresztjében  újra  az  Őrségi  Nemzeti  Park  állt.  Többen  nehezményezték,  hogy  a  helyi
sajátosságokat  nem  vagy  csak  részben  ismerő  munkatársak  sokszor  inkább  gátjai  az  Őrség
fejődésének, mintsem annak előidézői. Gyakori kritikaként hangzik el, hogy a Nemzeti Park azon
munkatársai, akiknek a környezet óvása lenne a legfontosabb feladatuk, méregdrága terepjárókkal
közlekednek, melyeket személyes ügyeik intézésére és munkába járásra is igénybe vesznek. Azt kell
mondjam tisztelt miniszter úr, hogy a korábbi felszólalásaimban is már többször említett problémák
arra engednek következtetni, hogy az Őrségi Nemzeti Park gazdálkodása finoman fogalmazva sem
a hatékonyság mintapéldája.

Visszatérő probléma, hogy a Nemzeti Park területén erdőterülettel rendelkezők az év egyik felében
szinte be sem tehetik lábukat a saját tulajdonukba, hiszen a március 31-e és szeptember 1-je közötti
időszakban  vágási  tilalom  van  érvényben,  ez  pedig  komoly  gondot  jelent  a  téli  tüzelő
összekészítésekor  a  tűzifával  fűtő  családok  számára.  Az  említett  időszak  azonban  nemcsak  az
erdőtulajdonosok  számára  jelent  problémát,  hanem az  amúgy  is  magas  tűzifapiaci  árakat  és  a
kínálati oldalt is negatívan befolyásolja. Kérdezem tisztelt miniszter urat, hogy a családok évében
miért nem a magyar családok az elsődlegesek, miért vannak szinte kitiltva fél évig saját erdejükből
a  tulajdonosok.  Félreértés  ne  essék,  számomra  is  rendkívül  fontos  az  Őrség  környezetének
megóvása, azonban úgy gondolom, azok az itt élők, akik évszázadokig és jelenleg is kincsként őrzik
az őseiktől  kapott  földet,  a legnagyobb figyelemmel,  valamint  törődéssel viseltetnek földjeik és



erdejeik iránt.

Bátorítom  az  Őrségi  Nemzeti  Parkot,  hogy  vizsgálódásaik  fókuszába  inkább  azon  osztrák
állampolgárok  tulajdonába  átengedett  területek  kerüljenek,  ahol  a  korábbi  földművelési
hagyományokkal  -  mint  például  a  nadrágszíj  parcella  –  teljesen  szembemenve,  nagy  területű
egybeszántott, az emberre és a természetre is káros vegyszeres gazdálkodás folyik, továbbá azon
erdőgazdaságok,  ahol  ipari  méreteket  öltött  a  fakitermelés,  melynek döntő  hányadát  az  osztrák
állam területén értékesítik.

Tisztelt Miniszter Úr!

-  Tervezik-e  egy átfogó  hatékonysági,  a  pénzügyekre  is  kiterjedő vizsgálat  indítását  az  Őrségi
Nemzeti Parknál? 

-  Milyen  érdemi  lépéseket  tervez  a  kormányzat,  hogy  a  szülőföldjükön  élő  őrségiek  érdekei
legyenek az elsődlegesek?

Várom érdemi válaszát!
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